
MOCSA KÖZSÉG POLGÁRMESTERÉTŐL 

2911 MOCSA, Hősök tere 1. 

Tel./Fax: 34/349-511 

e-mail: polgarmester@mocsa.hu 

 

93-4/2023. 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V  

 

Készült: Mocsa Község Képviselő-testületének 2023. március 29-én 16:00 órai kezdet- 

  tel megtartott rendes testületi üléséről. 

 

Helye: Polgármesteri Hivatal Házasságkötő terme 

 

Jelen vannak: Udvardi Marianna polgármester,   

 Bartal András 

 Csöllei Balázs, 

 Dr. Lipót Gyula László 

 Kovács Károly  

 Pokk János képviselő-testületi tagok. 

 

Hiányzó:  Garzó Krisztina 

 

Meghívott:  Sárközi-Hajnal Márta jegyző,  

 Törökné Nasser Barbara pénzügyi főelőadó 

 Zsolnainé Könczöl Csilla ővodavezető 

 Rigláné Berczeli Mária könyvtáros 

 Pokk Roland Mocsa KSE elnöke 

    

Jegyzőkönyvvezető: Máténé Mózes Szabina adóügyi előadó. 

 

Udvardi Marianna polgármester köszönti a megjelenteket, külön köszöntötte a meghívott 

vendégeket, a jelenléti ív alapján megállapítja, hogy az ülés határozatképes, a képviselők 

közül 6 fő 86%-ban jelen vannak.  

 

Polgármester megnyitja az ülést, jegyzőkönyvvezetőnek Máténé Mózes Szabinát javasolja, 

majd javaslatot tesz a napirendi pontokra: 

 

Napirendi pontok: 

 

1. Beszámoló a két ülés közötti eseményekről, átruházott hatáskörben hozott döntések-

ről 

Előterjesztő: Udvardi Marianna polgármester/szóbeli 

 

2. A Mocsai Könyvtár 2022. évi beszámolója 

Előterjesztő: Udvardi Marianna polgármester 

 

3. A Mocsai Közösségi Tér 2023. évi szolgáltatási terve 

Előterjesztő: Udvardi Marianna polgármester 
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4. Komárom és Környéke Önkormányzati Társulás 2022. évi működéséről szóló beszá-

moló 

Előterjesztő: Udvardi Marianna polgármester 

 

5. Az intézményekben alkalmazott élelmezési nyersanyagnorma és a kedvezmények 

felülvizsgálata 

Előterjesztő: Udvardi Marianna polgármester 

 

6. Temetői rendelet felülvizsgálata 

Előterjesztő: Udvardi Marianna polgármester 

 

7. Helyi népszavazásról szóló rendelet 

Előterjesztő: Udvardi Marianna polgármester 

 

8. Mocsai Kiscsillag Óvoda és Bölcsőde Szervezeti és Működési Szabályzatának mó-

dosítása 

Előterjesztő: Udvardi Marianna polgármester 

 

9. Szociális tűzifa program pályázat benyújtása 

Előterjesztő: Udvardi Marianna polgármester 

 

10. Sportegyesület támogatási kérelme 

Előterjesztő: Udvardi Marianna polgármester 

 

11. Egyebek 

Előterjesztő: Udvardi Marianna polgármester/képviselők 

 

Más napirend tárgyalására nem tettek javaslatot, 5 fő képviselő és a Polgármester a jegyző-

könyvvezető személyére és az ülés napirendi pontjaira tett javaslatot egyhangúlag – 6 igen 

szavazattal - elfogadtak az alábbi határozattal: 

 

19/2023. (III. 29.) sz. Képviselő-testületi határozat 

 

Mocsa Község Képviselő-testülete az ülés napirendi pontjaira tett javaslatot elfogadta. 

 

NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA: 

 

1./ Napirendi pont: 

Udvardi Marianna polgármester a napirendi ponttal kapcsolatban elmondja, hogy nincs írás-

beli előterjesztés, csak szóban számol be a két ülés közötti eseményekről, illetve az átruhá-

zott hatáskörben hozott döntésekről. Elmondja, hogy az előző testületi ülés február 14-én 

volt, valamint március 7-én egy rendkívüli ülés 1. napirendi ponttal. A két ülés között eltelt 

1,5 hónap, ezekről az eseményekről tájékoztatja a testületet.  

Valakinek ehhez a napirendi ponthoz kérdése, hozzászólása?   

 

Elmondja, hogy az előző testületi ülésen beszélgetés történt, hogy milyen szükséges felada-

tokat kell elvégezni, többek között szóba került a tömördi buszmegálló felújítása és a böl-

csőde előtt a csapadékvíz elvezetése. Ezek egy része megvalósult Horváth Gábor falugond-

nok részvételével, illetve a tömördi megállónál a tetőszerkezet elkészítése folyamatban van. 

A Szőlő utcánál lévő sövény, mely akadályozta a kilátást és a közlekedést, annak levágása 



 - 3 - 

szintén megtörtént. Jelzés érkezett, hogy a Sport utcánál kellene egy tükröt kihelyezni, ez 

megtörtént, illetve az iskola előtt miután az Ady Endre utca új aszfaltot kapott a zebra nem 

került felfestésre. Zebrát nem lehet visszafesteni, mert különös szabályai vannak, de egy 

figyelemfelhívó terület lett felfestve. Ezeket egy győri cég végezte el. 

A héten személyes megbeszélést kezdeményezett Gíber Dániellel, aki a külterületi utak pá-

lyázatírója, illetve a régi iskola felújítása pályázat kapcsán is Ő a pályázatíró. A külterületi 

utak pályázata kapcsán ott tart a folyamat, hogy a közbeszerzési eljárás előkészítés alatt van. 

A régi iskola pályázata kapcsán pedig még valószínű, hogy 1 évet várni kell, hogy neki le-

hessen állni, ott is elő kell készíteni a közbeszerzést, kiviteli terveket, illetve műszaki ter-

veket. Ez az év ezek elkészítésére rá fog még menni. 

Petőfi utca és Napsugár utca vízelvezetése pályázatnál a tegnapi napon megérkezett a víz-

jogi engedély a Vízügyi Igazgatóságtól. Annál a pályázatnál elindulhat az árajánlatok be-

kérése. 

Az Önkormányzat udvarán a héten elektronikai hulladékgyűjtés folyik, mely minden felü-

leten meg lett hirdetve. Húsvét hetében április 13-án és 14-én lesz a faluban az éves lomta-

lanítás, melyet a Vértes Vidéke Kft. végez. 

23-án kistérségi ülésen vett részt, ahol elfogadásra került a kistérségi költségvetés, szintén 

ezen a napon a gazdasági kamara megnyitóján is megjelent a Billegi Kastélyban, ahol Nav-

racsics Tibor vett részt az állam részéről, továbbá polgármesterek és nagyobb gazdasági tár-

saságok vezetői jelentek meg.  

A Római Katolikus egyház István Atya elhalálozásával a Tata Szent Kereszt Plébániához 

került, így Havassy Bálint az új kirendelt plébános atya, akivel személyesen találkoztam a 

hivatalban, aki egy nagyon kedves lelkipásztor. 

Március 8-án a MOFE közgyűlésén vett részt. A fogorvos helyettesítésével kapcsolatban 

tájékoztatja a képviselőket, hogy 2023. december 31-ig kérte a dr-nő a helyettesítés hosz-

szabbítását, melyet a népegészségügyi osztály már jóváhagyott. 

Tájékoztatja továbbá a jelenlévőket a védőnő ellátással kapcsolatban, a védőnői ellátás át-

szervezésre kerül, július 1-jétől Marica átkerül a tatabányai Szent Borbála Kórházhoz, az 

átadás előkészítése már folyamatban van.  

A régi könyvtár épületének felújítása elkezdődött, melyről az októberi testületi ülésen döntés 

született, gyakorlatilag 50%-ban már el is készült. A festés már befejeződött, melyet Flaskár 

Péter végzett, a műpadló megvásárlásra került, melyet Völöz János fog lerakni. A költségek 

a munkadíj 997.790 Ft, az anyagköltség egyszer 127.000 Ft - gipszkartonozás, szigetelés - 

valamint 549.000 Ft a festés és egyéb anyagok beszerzése. 

Bartal András kezdeményezésére az idén márciusban is megrendezésre került a borverseny, 

mely egy nagyon jó hangulatú rendezvény volt, ahol az ekeli újonnan megválasztott Polgár-

mester Asszony is részt vett és nagyon jól érezte magát. 

Szintén egy régebbi testületi ülésen született egy döntés a szélerőművekkel kapcsolatban. 

Egy megállapodást kell aláírni, illetve frissíteni, valamint a tornaszoba megépítésével kap-

csolatban egy háromoldalú megállapodást kell kötni a Nemzeti Sportügynökség nonprofit 

Kft-vel illetve a tankerülettel. Megállapodások aláírása megtörtént. 

 

A napirenddel kapcsolatosan kérdés és hozzászólás nem volt. 

 

A polgármester elfogadásra javasolja, majd szavazásra bocsátja a szóbeli előterjesztést me-

lyet a Polgármester és 5 fő képviselő egyhangúlag - 6 igen szavazattal - elfogadtak az alábbi 

határozattal: 
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20/2023. (III. 29.) sz. Képviselő-testületi határozat 

 

Mocsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete a polgármester szóbeli beszámolóját el-

fogadja. 

 

2./ Napirendi pont: 

Udvardi Marianna polgármester a napirendi ponttal kapcsolatban elmondja, hogy a 2. számú 

előterjesztés mindenki részére kiküldésre került. (Írásbeli előterjesztés, Mocsai Könyvtár 

2022. évi beszámolója 2.sz előterjesztés). Valakinek ehhez a ponthoz kérdése, hozzászólása? 

A beszámolóban láttam, hogy az iskolások nagy számmal vesznek részt a könyvtári foglal-

kozásokon, a beszámolódban jelezted, hogy a 14 éven aluliakkal is foglalkozni kell. 

Átadta a szót Rigláné Berczeli Mária könyvtárosnak, ha van kiegészíteni valója, akkor azt 

meg teheti.  

Megköszönte Marika beszámolóját és lelkiismeretes munkáját, a mindenféle egyéb helyi 

szervezésű rendezvény kapcsán, hiszen Marika, mint nyugdíjas klub vezető, mint MOFE tag 

minden szervezésben kiveszi a részét. 

 

A napirenddel kapcsolatosan  kérdést  Udvardi Marianna polgármester tett fel, melyre a vá-

laszt Rigláné Berczeli Mária megadta, azt a kérdésfeltevő kielégítőnek találta és elfogadta. 

 

Hozzászólások: 

 

Rigláné Berczeli Mária könyvtáros kiegészítésképpen elmondja, hogy szeretné, hogy az Em-

lékház felirat kerüljön lecserélésre, valamint a helyi irányítótábla még mindig a régi könyv-

tár felé mutat, annak kijavítása történjen meg. Elmondja továbbá, hogy terveznek Csokonai 

évfordulója kapcsán egy helytörténeti rendezvényt, akár a Badacsonyba egy túrát a vadkör-

tefához, akár egy nyitott pince napot, melyet az idén szeretnének megtartani. A beszámoló 

részletesen tartalmaz mindent. Az általános iskolával nagyon jó a könyvtár kapcsolata. Az 

óvodások kevésbé látogatják a könyvtárat, ezért kérte Csillát, hogy Ők is szervezzenek egy-

egy ilyen látogatást a könyvtárba.  

 

A napirendi ponthoz több kérdés és hozzászólás nem történt, így a Polgármester elfogadásra 

javasolja, majd szavazásra bocsátja a 2. számú előterjesztést, melyet a képviselők egyhan-

gúlag - 6 igen szavazattal - elfogadtak az alábbi határozattal: 

 

21/2023. (III. 29.) sz. Képviselő-testületi határozat 

 
Mocsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Mocsai Könyvtár 2022. évben Mo-
csa községben végzett könyvtári szolgáltatásról szóló beszámolóját elfogadja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Udvardi Marianna polgármester 

 

16:26 perckor Rigláné Berczeli Mária könyvtáros távozott az ülésről. 

 

3./ Napirendi pont: 

Udvardi Marianna polgármester a napirendi ponttal kapcsolatban elmondja, hogy a 3. számú 

előterjesztés mindenki részére kiküldésre került. (Írásbeli előterjesztés, Mocsai Közösségi 

Tér 2023. évi szolgáltatási terve 3. sz előterjesztés). Rémiásné Molnár Ildikó elkészítette a 
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beszámolót, de egyéb elfoglaltsága miatt jelezte, hogy nem tud részt venni a testületi ülésen. 

Valakinek ehhez a ponthoz kérdése, hozzászólása? 

 

A napirenddel kapcsolatosan kérdés és hozzászólás nem volt. 

 

A polgármester elfogadásra javasolja, majd szavazásra bocsátja a 3. számú előterjesztést 

melyet a Polgármester és az 5 fő képviselő egyhangúlag - 6 igen szavazattal - elfogadtak az 

alábbi határozattal: 

 

22/2023. (III. 29.) sz. Képviselő-testületi határozat 

 

Mocsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Mocsai Közöségi Tér 2023. évi szolgál-

tatási tervét elfogadja és jóváhagyja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Udvardi Marianna polgármester 

                Sárközi-Hajnal Márta jegyző 

 

4./ Napirendi pont: 

Udvardi Marianna a napirendi ponttal kapcsolatban elmondja, hogy a 4. számú előterjesztés 

mindenki részére kiküldésre került. (Írásbeli előterjesztés, 4 .sz előterjesztés). Kistérség tár-

gyalta a beszámolót és el is fogadta. Valakinek ehhez a ponthoz kérdése, hozzászólása? Ki-

egészítésképpen elmondja, hogy az önkormányzatnak ez jogszabályi kötelezettsége. 

 

A napirenddel kapcsolatosan  kérdést  dr. Lipót Gyula László képviselő tett fel, melyre a vá-

laszt Udvardi Marianna polgármester megadta, azt a kérdésfeltevő kielégítőnek találta és 

elfogadta. 

 

A napirendi ponthoz több kérdés és hozzászólás nem volt, így a Polgármester elfogadásra 

javasolja, majd szavazásra bocsátja a 4. számú előterjesztést, melyet a Polgármester és az 5 

fő képviselő - 6 igen szavazattal - elfogadtak az alábbi határozattal: 

 

23/2023. (III. 29.) sz. Képviselő-testületi határozat 

 

Mocsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete Komárom és Környéke Önkormányzati 

társulás 2022. évi működéséről szóló beszámolóját elfogadja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Udvardi Marianna 

 

5./ Napirendi pont: 

Udvardi Marianna a napirendi ponttal kapcsolatban elmondja, hogy a 5. számú előterjesztés 

mindenki részére kiküldésre került. (Írásbeli előterjesztés, 5 .sz előterjesztés). Valakinek eh-

hez a ponthoz kérdése, hozzászólása? Továbbá javaslatot és észrevételt kért a jelenlévő kép-

viselőktől a térítési díjakkal kapcsolatban. 

 

A napirenddel kapcsolatosan  kérdést  Udvardi Marianna polgármester tett fel, melyre a vá-

laszt Törökné Nasser Barbara pénzügyi vezető megadta, azt a kérdésfeltevő kielégítőnek 

találta és elfogadta. 
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Az élelmiszerárak csökkenésére hivatkozva a polgármester és több képviselő is azt javasolta, 

ne legyenek emelve a térítési díjak, mivel minimális lenne a növekedés. 

 

A polgármester elfogadásra javasolja, majd szavazásra bocsátja az 5. számú előterjesztést 

melyet a Polgármester és az 5 fő képviselő egyhangúlag - 6 igen szavazattal - elfogadtak az 

alábbi határozattal: 

 

24/2023. (III. 29.) sz. Képviselő-testületi határozat 

 

Mocsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete az intézményi, és alkalmazotti térítési dí-

jakat felülvizsgálta és nem változtatja meg az eddig alkalmazott térítési díjakat. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős:  Udvardi Marianna polgármester 

 

6./ Napirendi pont: 

Udvardi Marianna a napirendi ponttal kapcsolatban elmondja, hogy a 6. számú előterjesztés 

mindenki részére kiküldésre került. (Írásbeli előterjesztés, 6 .sz előterjesztés). Temetői ren-

delet felülvizsgálata, a Kormányhivatal felhívásban kérte az Önkormányzatokat, hogy ezen 

rendeletek felülvizsgálata történjen meg. Ami nehézséget okoz ebben, az az, hogy a temetők 

az egyházak tulajdonában vannak, ezért a tárgyalások már elkezdődtek januárban ezzel kap-

csolatban. Elkészültek az egyházak temetői szabályzatai és a kettőből kellett egy rendeletet 

alkotni. Ezzel kapcsolatban még az egyházakkal kell egy háromoldalú megállapodást kötni, 

mert már az is nagyon régi. A ravatalozó viszont az Önkormányzat tulajdonában van. Vala-

kinek ehhez a ponthoz kérdése, hozzászólása? 

 

A napirenddel kapcsolatosan  kérdést  dr. Lipót Gyula László képviselő tett fel, melyre a vá-

laszt Sárközi-Hajnal Márta jegyző megadta, azt a kérdésfeltevő kielégítőnek találta és elfo-

gadta. 

 

Hozzászólások: 

 

Sárközi-Hajnal Márta jegyző kiegészítésképpen elmondja, hogy a régi rendelet 12/2000. 

számú önkormányzati rendelet, már elég régi, mely azt tartalmazza, hogy az Önkormányzat 

köztemető üzemeltetési feladataira katolikus, illetve a református egyházzal megállapodás 

alapján látja el. Ennek felülvizsgálata már ideje volt, és ehhez kapcsolódóan volt még 2 meg-

állapodás 2000 és 20002 dátumúak. Most pedig egy 3 oldalú megállapodás lenne a 2 egyház 

és Mocsa Község Önkormányzata között a temetők üzemeltetésével kapcsolatban, illetve a 

ravatalozó tekintetében.  

A ravatalozóhoz van egy régi üzemeltetési szerződés, amelyet szintén felül kellene vizsgálni 

ettől a rendelettől függetlenül, ez egy 2004-es szerződés.  

 

A napirendi ponthoz több kérdés és hozzászólás nem történt, így a Polgármester elfogadásra 

javasolja, majd szavazásra bocsátja a háromoldalú megállapodást, melyet a Polgármester és 

a képviselők - 6 igen szavazattal - elfogadtak az alábbi határozattal: 

 

25/2023. (III. 29.) sz. Képviselő-testületi határozat 

 

Mocsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a mellékletben foglaltak szerint el-

fogadja a Mocsai Római Katolikus Egyházközséggel és Mocsai Református 
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Egyházközséggel, mint temetőtulajdonosokkal kötött háromoldalú megállapodást a tulajdo-

nukban álló Mocsa 0481 hrsz.-ú és Mocsa 0482 hrsz.-ú temetők fenntartására vonatkozóan.  

A képviselő-testület felhatalmazza Udvardi Marianna polgármestert a megállapodás aláírá-

sára. 

 

Felelős:  Udvardi Marianna polgármester 

Határidő:  azonnal 

 

A Polgármester elfogadásra javasolja, majd szavazásra bocsátja a 6. számú előterjesztést, 

melyet a Polgármester és a képviselők - 6 igen szavazattal - elfogadtak az alábbi határozattal: 

 

26/2023. (III. 29.) sz. Képviselő-testületi határozat 

 
Mocsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a temetőkről és temetkezési tevé-
kenységről szóló 3/2023. (III. 29.) rendeletét a mellékelt rendelet tervezet szerint elfogadja 
és megalkotja 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Udvardi Marianna polgármester 

 

A Polgármester elfogadásra javasolja, majd szavazásra bocsátja Mocsa Község Önkormány-

zatának a temetőkről és temetkezési tevékenységről szóló 3/2023. (III. 29.) önkormányzati 

rendeletét, melyről a Polgármester és a képviselők – 6 igen szavazattal –az alábbi rendeletet 

alkotta: 

 

Mocsa Község Önkormányzata Képviselő-testületének 3/2023. (III. 29.) önkormány-

zati rendelete a temetőkről és temetkezési tevékenységről 

 

A Polgármester elfogadásra javasolja, majd szavazásra bocsátja a ravatalozó üzemeltetési 

szerződésének felülvizsgálatát, melyet a Polgármester és a képviselők - 6 igen szavazattal - 

elfogadtak az alábbi határozattal: 

 

27/2023. (III. 29.) sz. Képviselő-testületi határozat 
Mocsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert a ra-
vatalozó üzemeltetési szerződésének felülvizsgálatára 
 

Határidő: azonnal 

Felelős: Udvardi Marianna polgármester 

 

7./ Napirendi pont: 

Udvardi Marianna a napirendi ponttal kapcsolatban elmondja, hogy a 7. számú előterjesztés 

mindenki részére kiküldésre került. (Írásbeli előterjesztés, 7. sz. előterjesztés). Valakinek 

ehhez a ponthoz kérdése, hozzászólása? 

 

Hozzászólások: 

 

dr. Lipót Gyula László képviselő a rendeletnél a helyi választópolgárok esetében javasolja, 

hogy a 20% helyett 10% választópolgár legyen szükséges egy helyi népszavazás kezdemé-

nyezéséhez. A rendeletben, kerüljön módosításra.  
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A napirendi ponthoz kérdés és több hozzászólás nem történt, így a Polgármester a fenti mó-

dosítással elfogadásra javasolja, majd szavazásra bocsátja a 7. számú előterjesztést, melyet 

a Polgármester és a képviselők - 6 igen szavazattal - elfogadtak az alábbi határozattal: 

 

28/2023. (III. 29.) sz. Képviselő-testületi határozat 

 
Mocsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a helyi népszavazás kezdeményezé-
séről szóló 4/2023 (III. 29,) rendeletét a mellékelt rendelet tervezet szerint a módosítással 
(10%) elfogadja és megalkotja 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Udvardi Marianna polgármester 

 

A Polgármester elfogadásra javasolja, majd szavazásra bocsátja Mocsa Község Önkormány-

zatának a helyi népszavazás kezdeményezéséről szóló 4/2022. (III. 29.) önkormányzati ren-

deletét, melyről a Polgármester és a képviselők – 6 igen szavazattal –az alábbi rendeletet 

alkotta: 

 

Mocsa Község Önkormányzata Képviselő-testületének 4/2023. (III. 29.) önkormány-

zati rendelete a helyi népszavazás kezdeményezéséről 

 

8./ Napirendi pont: 

Udvardi Marianna a napirendi ponttal kapcsolatban elmondja, hogy a 8. számú előterjesztés 

mindenki részére kiküldésre került. (Írásbeli előterjesztés, 8. sz előterjesztés). Valakinek eh-

hez a ponthoz kérdése, hozzászólása? Belső ellenőr januárban felülvizsgálta a belső szabály-

zatokat és megállapította, hogy bölcsőde és óvoda néhány szabályzatát aktualizálni kell. 

(SZMSZ, házirend és élelmezési szabályzat). Az intézkedési terv szerint március 31-ig kell 

ezeket a szabályzatokat elfogadni. 

 

A napirenddel kapcsolatban kérdést dr. Lipót Gyula László képviselő tett fel, melyre a vá-

laszt Sárközi-Hajnal Márta jegyző megadta azt a kérdésfeltevő kielégítőnek találta és elfo-

gadta. 

 

A napirendi ponthoz több kérdés és hozzászólás nem volt, így a Polgármester elfogadásra 

javasolja, majd szavazásra bocsátja a 8. számú előterjesztést, melyet a Polgármester és a 

képviselők - 6 igen szavazattal - elfogadtak az alábbi határozattal: 

 

29/2023. (III. 29.) sz. Képviselő-testületi határozat 

 

Mocsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a 

• Mocsai Kiscsillag Óvoda és Bölcsőde Házirendjét 

• Mocsai Kiscsillag Óvoda és Bölcsőde Szervezeti és Működési Szabályzatát 

• Mocsai Kiscsillag Óvoda és Bölcsőde Élelmezési Szabályzatát a mellékletek 

szerint jóváhagyja és elfogadja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Udvardi Marianna polgármester 
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9./ Napirendi pont: 

Udvardi Marianna a napirendi ponttal kapcsolatban elmondja, hogy a 9. számú előterjesztés 

mindenki részére kiküldésre került. (Írásbeli előterjesztés, 9. sz előterjesztés). Ezt a pályáza-

tot április 28-ig be kell nyújtani. Horváth Gáborral megbeszélve az a javaslat, hogy érdeme-

sebb a keménylombos fajtájú tűzifára pályázni, hiszen annak nagyobb fűtőértéke van. Vala-

kinek ehhez a ponthoz kérdése, hozzászólása? 

 

A napirenddel kapcsolatosan  kérdést  Pokk János képviselő, Bartal András képviselő és 

Csöllei Balázs képviselő tettek fel, melyre a választ részben Udvardi Marianna polgármester 

részben Sárközi-Hajnal Márta jegyző, részben pedig Törökné Nasser Barbara pénzügyi ve-

zető megadták, azt a kérdésfeltevők kielégítőnek találták és elfogadták. 

 

A napirendi ponthoz több kérdés és hozzászólás nem volt, így a Polgármester elfogadásra 

javasolja, majd szavazásra bocsátja a 9. számú előterjesztést, melyet a Polgármester és a 

képviselők - 6 igen szavazattal - elfogadtak az alábbi határozattal: 

 

30/2023. (III. 29.) sz. Képviselő-testületi határozat 

 

1. Mocsa Község Önkormányzatának Képviselő- testülete felhatalmazza Udvardi Ma-

rianna polgármestert hogy  Magyarország 2023. évi központi költségvetéséről szóló 

2022. évi XXV. törvény 3. melléklet 2.2.1. pont szerinti A települési önkormányzatok 

szociális célú tüzelőanyag vásárlásához kapcsolódó támogatásának igénylésére pá-

lyázati igényt nyújtson be   keménylombos fajtájú  146 erdei m3 tűzifára és nyilat-

kozatot tegyen saját forrás biztosításáról Mocsa Község Önkormányzat 2023. évi 

költségvetéséről szóló 2/2023. (II.14.) önkormányzati rendelet általános tartalék elő-

irányzata terhére összesen 370. 840 Ft önerő és szállítás díjának mértékéig. 

2. Mocsa község Önkormányzatának Képviselő-testülete a szociális tűzifában részesí-

tett személyektől ellenszolgáltatást nem kér 

3. Mocsa község Önkormányzatának Képviselő-testülete az államháztartásról szóló 

törvény végrehajtásáról szóló 368/2011. (XII. 31.) Korm. rendelet (továbbiakban: 

Ávr.) 75. § (2) bekezdése alapján nyilatkozik, hogy a támogatási igény kapcsán, hogy 

a pályázatban szereplő adatok megfelelnek a valóságnak, teljes körűek, valósak és 

hitelesek, továbbá 

Mocsa község Önkormányzata 

a) az adott tárgyban támogatási igényt korábban nem nyújtott be, 

b) megfelel az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 48/B §-ában és 50. 

§-ában meghatározott követelményeknek 

c) nem áll fenn 3. személy irányába olyan kötelezettsége, amely a költségvetési tá-

mogatás céljának megvalósulását meghiúsíthatja, 

d) –a biztosítékmentesség kivételével-a támogató által előírt biztosítékokat rendel-

kezésre bocsátja legkésőbb az Ávr. 85. § (3) bekezdésében meghatározott idő-

pontig, 

e) a költségvetési támogatás tekintetében adólevonási joggal nem rendelkezik, 

f) a támogatott tevékenység nem engedélyhez kötött. 

 

Felelős: Udvardi Marianna polgármester 

határidő: 2023. április 28. 
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10./ Napirendi pont: 

Udvardi Marianna a napirendi ponttal kapcsolatban elmondja, hogy a 10. számú előterjesztés 

mindenki részére kiküldésre került. (Írásbeli előterjesztés, 10. sz előterjesztés). Pokk Roland 

MKSE elnöke írt egy levelet a testületnek a támogatással kapcsolatban, melyben leírja, hogy 

a 3M Ft-os támogatás a pályafelújítás pályázathoz volt szükséges, azon felül viszont az éves 

támogatást szeretné (2.250.000 Ft) melyből az egyesület fizetni tudja a rezsiköltségeit és 

minden egyéb működési költségét. Ezzel kapcsolatban Törökné Nasser Barbara pénzügyi 

vezető segítségét kéri.  

Jegyző Asszonnyal a testületi ülés előtt már beszéltek erről, erre most jelenleg 2023-ban 

nincs előirányzat, tehát ezt a támogatási kérelmet jelenleg nem tudják pozitívan elbírálni. A 

zárszámadást meg kellene várni ezzel kapcsolatban.  

Valakinek ehhez a ponthoz kérdése, hozzászólása? 

 

A napirenddel kapcsolatosan  kérdést  dr. Lipót Gyula László képviselő tett fel, melyre a vá-

laszt Udvardi Marianna képviselő megadta, azt a kérdésfeltevő kielégítőnek találta és elfo-

gadta. 

 

Hozzászólások: 

 

Csöllei Balázs képviselő elmondja, hogy támogatni kell a sportot, de azt is nézni kell, hogy 

a falunak mennyire van szükséges a pénzekre, hiszen ott is fejlesztéseket kell végezni. El-

mondja, hogy őhozzá személy szerint nem mentek oda, mint vállalkozóhoz, hogy mennyire 

tudja esetleg a sportot támogatni, nem kereste meg ezzel kapcsolatban senki sem. Vállalko-

zókat kell megkeresni. Javasolja egy Sportbál megszervezését, melyből esetleg tudnak plusz 

bevételt teremteni, jelöljék meg a célt, esetleg támogatói jegyeket készítsenek.  

 

Udvardi Marianna polgármester elmondja, hogy több nagyobb vállalkozó is meg lett ke-

resve, aki nem segítette az egyesületet, saját fejlesztésre fordította a felajánlható Tao-s pénzt. 

 

Kovács Károly képviselő javasolja, hogy a tartalék terhére esetleg támogassák. 

 

Törökné Nasser Barbara pénzügyi vezető elmondja, hogy amíg nincs meg a zárszámadás 

addig nem tudnak miből adni. 

 

dr. Lipót Gyula László képviselő javasolja, hogy ha lehet akkor a tartalék terhére esetleg 

most adjanak 500.000 Ft-ot, majd miután meg lesz a zárszámadás utána pedig döntsenek a 

fennmaradó részről. 

 

Udvardi Marianna polgármester javasolja, hogy a tartalék terhére most adjanak 500.000 Ft 

támogatást és a zárszámadás után pedig döntsenek a többiről. Elmondja, hogy elég magas a 

Sportegyesület működési költsége. Kérdést intézett a pénzügyi vezetőhöz, hogy a tartalék 

terhére lehet-e adni támogatást, aki azt a választ adta, hogy lehetséges.  

 

A döntéshozatal kapcsán Udvardi Marianna polgármester elmondja, hogy az önkormányzati 

jogszabály előírja azt, ha valaki személyesen érintett ebben a kérdésben akkor azt a képvi-

selő-testület dönti el, hogy kizárja-e a döntésből vagy nem, Pokk János jelen esetben szemé-

lyesen érintett, mivel fia Roland az egyesület Elnöke.  

 

Sárközi-Hajnal Márta jegyző Mötv-ben van egy ilyen, hogy a képvisel-testület döntéshoza-

talából kizárható az, akinek közeli hozzátartozóját az ügy érinti. Ezt a képviselőnek kell 
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bejelenteni, ha Ő ezt nem teszi meg akkor egy másik képviselő, polgármester megteheti. 

Képviselő-testületnek erről egy határozatot kell hoznia, hogy részt vegyen-e az érintett a 

döntésben, majd ezt követően lehet szavazni a napirendi pontról. 

 

Udvardi Marianna polgármester bejelenti, hogy Pokk János képviselő személyesen érintett 

az ügyben.  

 

A polgármester szavazásra bocsátja: 

Aki egyetért azzal, hogy Pokk János részt vehessen a szavazáson 4 igen, 1 nem és 1 tartóz-

kodás szavazattal elfogadtak az alábbi határozattal: 

 

31/2023. (III. 29.) sz. Képviselő-testületi határozat 

 

Mocsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete az alábbi döntést hozta: Pokk János részt 

vehet a Sportegyesület támogatási kérelme kapcsán a szavazásban. 

 

A napirendi ponthoz több kérdés és hozzászólás nem volt, így a Polgármester elfogadásra 

javasolja, majd szavazásra bocsátja a 10. számú előterjesztést a fent javasolt módosítással, 

melyet a Polgármester és a képviselők - 6 igen szavazattal - elfogadtak az alábbi határozattal: 

 

32/2023. (III. 29.) sz. Képviselő-testületi határozat 

 

Mocsa Község Önkormányzat Képviselő-testülete Mocsa Községi Sportegyesület kérelme 

tárgyában az alábbi döntést hozza: 

A tartalék terhére 500.000 Ft támogatási összeget biztosít a Sportegyesület részére, a zár-

számadás után pedig visszatér a kérelemben kért támogatás fennmaradó részére. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Udvardi Marianna polgármester 

 

11./ Napirendi pont: 

Udvardi Marianna polgármester ismerteti az egyebek napirendi pont témáit. Kérte a képvi-

selők észrevételeit, kérdéseit.  

 

Bartal András képviselő a falunapi program kapcsán kért tájékoztatást. Összegszerűségében 

is kérdezte, hogy mi az az összeg, amelybe a falunap belefér.  

 

Udvardi Marianna polgármester összefoglalva adott a programról egy kisebb tájékoztatást 

ezzel kapcsolatban. Elmondta továbbá, hogy következő ülésre a komplett programot be fogja 

hozni.  

 

Pokk János képviselő a Dózsa utcai vízelvezetésre hívta fel a figyelmet és kérte ezzel kap-

csolatosan a megoldást.  

 

Udvardi Marianna polgármester elmondja, hogy megvizsgálják és megpróbálják megtalálni 

rá a megoldást. 

 

17:28 perckor Kovács Károly képviselő távozott az ülésről. 
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Csöllei Balázs képviselő elmondja, hogy lakossági megkeresésben kérték, hogy csináljon 

egy újabb Éltexes bejárást, melyre 2023. április 3-án 16 órakor kerülne sor, max. 10 fő rész-

vételével. A fórum óta mi történt a cégnél. Ő megkereste Vas Zoltán Urat, aki ezt az időpon-

tot jelölte meg, kérte, hogy a honlapon és a facebookon legyen meg a kiírás. 

Valamint kérte a K & H Bank hirdetését több csatornán is meghirdetni, hiszen ennek a la-

kosság részére nagy súlya van, mert ennek függvénye, hogy legyen Mocsán bankautomata.  

 

Udvardi Marianna polgármester elmondta, hogy egy fórumot kellene ezzel kapcsolatosan 

tartani, ahol a bank emberei tartanának egy tájékoztatást és akár ott a helyszínen is tudnának 

az emberek számlát nyitni. 

 

Csöllei Balázs képviselő a 2 sebességmérő felől érdeklődött, hogy azok kihelyezése történ-

jen meg. Ennek utána kellene járni, valamint Csillag utca állapota elég rossz, annak aszfal-

tozása érdekében lépéseket tenni. 

 

Udvardi Marianna polgármester elmondja, hogy ennek utána fog járni és a szükséges lépé-

seket meg teszi ezekkel kapcsolatosan.  

 

A napirendi ponthoz több észrevétel, hozzászólás nem volt. 

 

Udvardi Marianna polgármester megköszönte a képviselők részvételét és az ülést bezárta 

17:44 perckor.  

 

K. m. f. 

 

 

Sárközi-Hajnal Márta      Udvardi Marianna 

         jegyző              polgármester  


